
 

ACTA	  DE	  L'ASSEMBLEA	  GENERAL	  ORDINÀRIA	  DE	  L'AMPA	  DE	  L'ESCOLA	  PARE	  POVEDA	  
	  
Data:	   27	  de	  novembre	  de	  2014	  
Hora:	   de	  19.15	  a	  21.35	  hores	  
Lloc:	   Menjador	  de	  l'Escola	  Pare	  Poveda	  
	  
Assistents:	  
M.	  Isabel	  Garcia,	  Rosalía	  Quiroga,	  Eva	  Núñez,	  M.	  Angeles	  Dominguez,	   Ignasi	  Saula,	  Camen	  M.	  Haro,	  
Joan	  Millet,	  Reme	  Jiménez,	  Jessica	  Rosquelles,	  Aurora	  Manzanares,	  Ana	  M.	  Pérez,	  Hèctor	  Vidal,	  Àlex	  
Arcos,	  Meritxell	  Ferraté	  i	  Jose	  López.	  
	  
I	  els	  membres	  de	  la	  Junta:	  
	  
Josep	  Maria	   Barrabés,	   com	  a	   president,	  Marta	   Rodríguez,	   com	  a	   tresorera,	   Aida	   Rodríguez,	   com	  a	  
secretària,	  Núria	  Rovira,	  Robert	  Soro,	  Pau	  Prats,	  Alberto	  Guerras,	  Eva	  Millet,	  Albert	  Branchadell,	  Elsa	  
Rodríguez-‐Cabo,	  Sandra	  Puig	  i	  Marta	  Fernández,	  com	  a	  oficial	  administrativa	  de	  l'AMPA.	  
	  
Ordre	  del	  dia:	  
	  

1. Aprovació	  de	  l'acta	  de	  l'assemblea	  anterior	  i	  reforma	  del	  reglament	  intern.	  
2. Presentació	  de	  les	  candidatures,	  eleccions	  i	  renovació	  de	  la	  Junta.	  
3. Informe	  econòmic	  del	  curs	  2013-‐2014	  
4. Pressupostos	  /	  Inversions	  curs	  2014-‐2015	  
5. Menjador	  
6. LOMCE	  
7. Projecte	  educatiu	  
8. IES	  Vallcarca	  
9. Comissió	  Boussaina	  
10. Torn	  obert	  de	  paraules	  

	  
Amb	   la	  presència	  de	   l'Ana	  M.	  Pérez,	  com	  a	  moderadora,	  pren	   la	  paraula	  el	  president	  per	  demanar	  
que	  es	  procedeixi	  a	  seguir	  l'ordre	  del	  dia.	  
	  
1.	  Aprovació	  de	  l'acta	  de	  l'assemblea	  anterior	  i	  reforma	  del	  reglament	  intern.	  
	  
El	  primer	  punt	  de	  l'ordre	  del	  dia	  és	  el	  relatiu	  a	  l'acta	  anterior	  i	  la	  seva	  aprovació.	  S'informa	  que	  l'acta	  
va	  ser	  penjada	  a	  la	  pàgina	  web	  de	  l'AMPA,	  que	  no	  hi	  ha	  hagut	  cap	  impugnació	  i	  que	  per	  agilitzar	  la	  
reunió	   no	   es	   llegirà.	   Tothom	   hi	   està	   d'acord	   i	   de	  manera	   unànime	   s'aprova	   l'acta	   de	   l'Assamblea	  
general	  realitzada	  el	  9	  de	  desembre	  de	  2013.	  
	  
Es	   planteja	   la	   possibilitat	   de	   canviar	   els	   estatuts	   de	   l'AMPA	   de	  manera	   que	   sigui	   possible	   afegir	   o	  
suprimir	  vocals	  a	  qualsevol	  moment	  de	  l'any.	  Tothom	  hi	  està	  d'acord	  i	  s'aprova	  per	  unanimitat.	  
	  
2.	  Presentació	  de	  les	  candidatures,	  eleccions	  i	  renovació	  de	  la	  Junta.	  
	  
S'explica	  que	  només	  hi	  ha	  hagut	  una	  candidatura	  i	  que	  aquesta	  serà	  la	  que	  es	  votarà	  per	  renovar	  la	  
junta	  actual.	  La	  candidatura	  presentada	  és	  la	  següent:	  
	  



 

	  
	  
Tots	  els	  presents	  voten	  a	  favor.	  
	  
3.	  Informe	  econòmic	  del	  curs	  2013-‐2014	  
	  
El	  president	  Josep	  Maria	  Barrabés	  presenta	  l'informe	  econòmic	  del	  curs	  2013-‐2014	  tal	  com	  es	  mostra	  
a	  continuació:	  	  
	  

	  
	  
S'explica	  que	  tenir	  un	  dèficit	  de	  2.759€	  no	  és	  preocupant,	   i	  que	  com	  que	  altres	  anys	  hi	  havia	  hagut	  
beneficis	  es	  pot	  assumir	  aquest	  deute.	  S'aprofita	  per	  a	  presentar	  l'evolució	  dels	  últims	  anys:	  



 

	  

	  
	  
En	   aquesta	   evolució	   s'observa	   que	   el	   2011	   i	   el	   2012	   l'AMPA	   va	   tenir	   uns	   beneficis	   molt	   elevats.	  
S'explica	  que	  l'objectiu	  de	  l'AMPA	  és	  acabar	  l'any	  al	  voltant	  del	  zero,	  tal	  com	  s'ha	  fet	  els	  dos	  últims	  
anys.	  També	  s'explica	  que	  és	  molt	  difícil	  estimar	  els	  diners	  que	  es	  gastaran,	   ja	  que	  poden	  ser	  molt	  
variables	   en	   funció	   dels	   usuaris	   dels	   diferents	   serveis	   que	   es	   proposen	   (menjador,	   extraescolars,	  
acollida,	   etc.).	   A	   partir	   del	   2012	   a	   més	   a	   més	   de	   les	   activitats	   rutinàries	   de	   l'AMPA	   es	   va	   decidir	  
realitzar	  també	  una	  sèrie	  d'inversions	  (vegeu	  més	  endavant)	  amb	  el	  superàvit	  que	  s'havia	  obtingut.	  
	  
Es	  sotmet	  a	  votació	  el	  resultat	  de	  l'informe	  econòmic	  del	  curs	  2013-‐2014	  i	  s'aprova	  per	  unanimitat.	  
	  
4.	  Pressupostos	  /	  Inversions	  curs	  2014-‐2015	  
	  
L'Eva	  M.	   explica	   que	   tal	   com	  es	   va	   aprovar	   a	   l'Assamblea	   extraordinària	   de	   la	   primavera	   de	   2013,	  
l'AMPA	  s'ha	  encarregat	  de	  fer	  millores	  als	  patis	  d'Infantil	  i	  de	  Primària.	  
	  
La	   primera	   fase	   del	   projecte,	   que	   consistia	   en	   la	   construcció	   de	   l'ombracle	   d'Infantil,	   va	   acabar	   a	  
l'estiu	  de	  2013.	  La	  segona	  fase,	  que	  consistia	  a	  millorar	  l'espai	  d'esbarjo	  entre	  el	  menjador	  i	  la	  porta	  
d'entrada	  de	  dalt,	  es	  portarà	  a	  terme	  durant	  el	  curs	  2014-‐2015.	  	  
	  
L'Eva	  recorda	  el	  perquè	  del	  projecte:	  
	  

• Per	  aprofitar	  el	  racó	  del	  patí	  d'infantil	  al	  costat	  del	  menjador	   i	  crear	  un	  espai	  de	  joc	  digne	  i	  
agradable.	  

• Per	  crear	  una	  zona	  de	  joc	  sense	  pilota,	  amb	  elements	  que	  convidin	  al	  joc	  simbòlic	  i	  en	  grup,	  
molt	  important	  per	  al	  desenvolupament	  social	  i	  intel·∙lectual	  de	  nens	  i	  nenes.	  

	  
Donades	  les	  hores	  que	  els	  nens	  i	  nenes	  passen	  al	  pati	  i	  la	  importància	  del	  joc,	  el	  que	  es	  busca	  és	  que	  
tinguin	  un	  espai	  agradable	  i	  alegre	  per	  a	  jugar.	  També	  que	  sigui	  un	  espai	  "de	  transició"	  per	  als	  nens	  i	  
nenes	  que	  passen	  d'Infantil	  a	  Primària.	  
	  
Direcció	   i	  mestres	  varen	  insistir	  que	  no	  volien	  estructures	  tancades	  (tipus	  "casetes"),	  sinó	  elements	  
més	  aviat	  neutres.	  	  	  
	  



 

La	  idea	  que	  es	  va	  aprovar	  a	  l'últim	  Consell	  Escolar	  és	  buscar	  elements	  neutres	  i	  naturals	  i	  que	  l'escola	  
col·∙laborés	  pintant	  les	  parets	  com	  si	  fos	  un	  bosc.	  
	  
Per	  aquesta	  segona	  fase,	   i	  després	  d'un	  primer	  cribratge	  amb	  tres	  empreses,	   la	  direcció,	  el	  claustre	  
de	  mestres	   i	   el	   Consell	   Escolar	   han	   donat	   l'OK.	   S'ha	   triat	   una	   empresa	   i	   les	   tres	   propostes	   que	   es	  
presenten	  a	  l'assemblea	  són	  les	  següents:	  
	  

	  
	  

	  
	  



 

	  
	  

	  
	  



 

	  
	  

	  
	  
	  



 

Se	  sotmeten	  a	  votació	  les	  tres	  opcions	  i	  els	  resultats	  són	  els	  següents:	  
	  

• Opció	  1:	  9	  vots	  
• Opció	  2:	  9	  vots	  
• Opció	  3:	  3	  vots	  
• Abstencions:	  5	  vots	  

	  
Com	  que	  hi	  ha	  empat	  es	  torna	  a	  votar	  entre	  l'opció	  1	  i	  la	  2,	  i	  el	  resultat	  és	  el	  següent:	  
	  

• Opció	  1:	  10	  vots	  
• Opció	  2:	  11	  vots	  

	  
Alguns	  dels	  pares	  assistents	  demanen	  si	  no	  seria	  possible	  ampliar	  el	  projecte	  de	  manera	  que	  el	  terra	  
es	  pogués	  arreglar	  fins	  a	  la	  porta	  de	  l'acollida,	  ja	  que	  ara	  per	  ara	  és	  inaccessible	  pel	  desús.	  Se	  sotmet	  
a	  votació	  aquesta	  possibilitat	  i	  el	  resultat	  és	  de	  18	  vots	  a	  favor,	  1	  en	  contra	  i	  6	  abstencions.	  
	  
Així	  que	  es	  decideix	  realitzar	  el	  projecte	  presentat	  a	  l'opció	  2	  i	  ampliar-‐lo	  de	  manera	  que	  englobi	   la	  
reforma	  del	  camí	  que	  permet	  l'accés	  a	  la	  porta	  de	  l'acollida	  del	  menjador.	  
	  
D'altra	   banda	   es	   demana	   als	   assistents	   si	   tenen	   alguna	   proposta.	   Diferents	   pares	   demanen	   el	  
següent:	  
	  

• Tallar	  els	  plataners	  del	  pati	  
• Canviar	  la	  il·∙luminació	  del	  pati	  per	  llums	  LED	  

	  
Se'ls	  explica	  que	  el	  procediment	  és	   fer	  una	  demanda	  oficial	  amb	  una	  proposta	   tal	   com	  va	   fer	   l'Eva	  
amb	  el	  projecte	  de	  millora	  del	  pati.	  Una	  vegada	  feta	   la	  proposta	   la	   Junta	  de	   l'AMPA	   l'avalua	   i	  pren	  
una	  decisió.	  Es	  recorda	  també	  que	  les	  accions	  esmentades	  les	  hauria	  de	  fer	  el	  Consorci.	  	  
	  
Finalment	  es	  recorda	  que	  no	  només	  es	  poden	  fer	  propostes	  d'inversions	  que	  provoquin	  canvis	  en	  la	  
infraestructura	  de	  l'escola	  sinó	  que	  també	  es	  poden	  fer	  propostes	  a	  nivell	  de	  sortides,	  extraescolars,	  
etc.	  
	  
5.	  Menjador	  
	  
L'Albert	  B.	  fa	  un	  breu	  resum	  del	  pla	  de	  millora	  del	  menjador:	  
	  

• Juny	   de	   2014:	   Es	   realitza	   una	   auditoria	   externa	   que	   avalua	   la	   quantitat	   i	   la	   qualitat	   dels	  
aliments.	  Resultats	  publicats	  al	  web	  de	   l'escola	  durant	  els	  mesos	  de	  setembre	   i	  octubre	  de	  
2014.	  

• Setembre	  de	  2014:	  La	  Junta	  de	  l'AMPA	  es	  reuneix	  amb	  la	  directora	  de	  l'escola	  per	  parlar	  dels	  
resultats	  de	  l'auditoria	  i	  es	  decideix	  conjuntament	  realitzar	  un	  pla	  de	  millora.	  

• Octubre	  de	  2014:	  La	  comissió	  de	  menjador	  de	  la	  junta	  de	  l'AMPA	  elabora	  un	  pla	  de	  millora	  i	  
el	  pacta	  amb	  l'empresa	  ALCOES.	  

	  
Es	  llegeixen	  i	  s'expliquen	  els	  punts	  del	  pla	  de	  millora	  (consensuat	  per	  l'AMPA,	  ALCOES	  i	  la	  direcció	  de	  
l'escola):	  
	  
1.-‐	  Dietista	  de	  l'empresa	  a	  disposició	  de	  la	  comissió	  de	  menjador	  de	  l'AMPA	  pel	  que	  calgui.	  
2.-‐	  Adaptar	  el	  volum	  de	  menjar	  a	  l'edat	  dels	  nens.	  
3.-‐	  Menús	  lliurats	  a	  l'AMPA	  abans	  del	  dia	  25	  del	  mes	  precedent.	  
4.-‐	  Millora	  en	  els	  llistats	  de	  menjador	  per	  agilitzar	  la	  facturació.	  
5.-‐	  Evitar	  aliments	  envasats	  i	  cuinar	  els	  aliments	  el	  mateix	  dia	  sempre	  que	  sigui	  possible.	  



 

6.-‐	  Als	  grups	  de	  P4,	  P5	   i	  1r	  no	  se'ls	   servirà	  el	   segon	  plat	   fins	  que	  no	  hagin	  acabat	  el	  primer	  per	   tal	  
d'evitar	  que	  mengin	  fred.	  
7.-‐	  Garantir	  una	  correcta	  política	  per	  a	  al·∙lèrgies	  i	  intoleràncies	  alimentàries.	  
8.-‐	  Valorar	  si	  la	  ràtio	  monitors/usuaris	  establerta	  per	  contracte	  es	  compleix.	  
9.-‐	  Seguiment	  conjunt	  per	  part	  de	  l'escola,	  l'AMPA,	  ALCOES	  i	  el/la	  nutricionista.	  
10.-‐	  Revisió	  del	  contracte	  (si	  cal).	  
	  
Al	  febrer	  de	  2015,	  si	  cal,	  es	  farà	  una	  nova	  auditoria	  per	  comprovar	  que	  s'estan	  realitzant	  les	  millores	  
demanades.	  
	  
S'explica	  que	  s'està	  intentant	  fer	  una	  reunió	  mensual	  amb	  l'empresa	  del	  menjador,	  el/la	  dietista	  i	  la	  
directora	   de	   l'escola	   per	   tal	   de	   solucionar	   problemes	   i	   fer	   un	   seguiment	   de	   si	   s'estan	   aplicant	   els	  
punts	  citats	  en	  el	  pla	  de	  millora.	  La	  pròxima	  es	  farà	  el	  proper	  11	  de	  desembre	  de	  2014.	  
	  
Per	  part	  de	  l'AMPA	  s'anima	  els	  pares	  i	  mares	  a	  fer	  comunicacions	  escrites	  per	  comentar	  el	  problemes	  
que	   es	   tinguin	   al	   menjador.	   Aquestes	   comunicacions	   es	   portaran	   a	   la	   reunió	   i	   se'n	   parlarà	   amb	  
l'empresa.	   També	   s'anima	   a	   fer	   comunicacions	   positives	   quan	   els	  mares	   i	   pares	   estiguin	   contents	  
amb	  el	  servei.	  
	  
6.	  LOMCE	  
	  
El	   Robert	   explica	   que	   al	   Consell	   Escolar	   es	   va	   proposar	   que	   l'escola	   s'adherís	   a	   la	   xarxa	   d'escoles	  
insubmises	  a	  la	  LOMCE.	  El	  Consell	  hi	  va	  estar	  d'acord	  i	  des	  de	  principi	  de	  curs	  formem	  part	  d'aquesta	  
xarxa.	  
	  
En	  la	  primera	  reunió	  de	  Junta	  del	  curs	  2014-‐2015	  es	  va	  demanar	  a	  la	  directora	  de	  l'escola	  que	  es	  fes	  
difusió	  d'aquest	  fet,	  però	  la	  informació	  tramesa	  durant	  les	  reunions	  de	  presentació	  dels	  cursos	  va	  ser	  
molt	  poca.	  
	  
L'AMPA	  proposa	   fer	  una	  reunió	  de	  pares/mares,	  Consell	  Escolar	   i	  claustre	  per	   tractar	  aquest	   tema.	  
S'explica	  que	  no	  només	  és	  una	  qüestió	   lingüística	   sinó	   també	   integradora.	   La	   Junta	   insta	   l'escola	  a	  
adoptar	  mesures	  concretes	  ja	  que	  sembla	  que	  l'escola	  no	  cometrà	  cap	  il·∙legalitat.	  	  
	  
El	  Robert	   reparteix	   fotocòpies	  amb	  unes	  preguntes	  de	   la	  FAPAC	  sobre	   la	  LOMCE.	  Demana	  a	  alguns	  
assistents	  que	  les	  llegeixin	  en	  veu	  alta,	  no	  per	  discutir-‐les	  sinó	  per	  provocar	  un	  moment	  de	  reflexió.	  
Aquestes	  preguntes	  s'aniran	  penjant	  periòdicament	  a	  la	  pàgina	  web	  de	  l'AMPA.	  
	  
7.	  Projecte	  educatiu	  
	  
S'explica	   que	   l'escola	   ha	   demanat	   la	   col·∙laboració	   de	   l'AMPA	   en	   la	   preparació	   del	   nou	   projecte	  
educatiu.	   L'AMPA	   proposa	   la	   creació	   d'un	   grup	   de	   reflexió	   de	   pares	   i	   mares	   que	   participin	   en	   la	  
preparació	  del	  nou	  projecte	  educatiu	  conjuntament	  amb	  el	  claustre	  de	  professors	  i	  es	  compromet	  a	  
pactar	  amb	  l'escola	  quan	  es	  realitzarà	  la	  primera	  reunió.	  
	  
L'Eva	   M.	   recorda	   que	   a	   l'exercici	   de	   l'escola	   que	   somiem,	   realitzat	   a	   la	   festa	   de	   benvinguda	   de	  
l'escola,	  va	  sortir	  com	  a	  tema	  predominant	  "l'anglès".	  Molts	  assistents	  estan	  d'acord	  en	  que	  seria	  una	  
de	  les	  propostes	  a	  realitzar	  a	  l'escola.	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  



 

8.	  IES	  Vallcarca	  
	  
El	  Robert	  explica	  els	  orígens	  i	  la	  cronologia	  del	  IES	  Vallcarca:	  
	  
Tardor	  2009	  –	  Consell	  de	  barri	  a	  l'escola	  Pare	  Poveda	  
El	  Regidor	  Guillem	  Espriu,	  diu	  "el	  proper	  projecte	  educatiu	  del	  barri	   serà	   l'IES	  Vallcarca,	  el	  projecte	  
s'iniciarà	  en	  breu".	  
	  
Tardor	  2011	  –	  Consell	  de	  barri	  a	  la	  biblioteca	  
Es	  pregunta	  a	  la	  regidora	  Maite	  Fandos	  per	  l'IES	  Vallcarca,	  i	  es	  demana	  que	  es	  condicioni	  el	  solar	  com	  
a	  zona	  de	  jocs	  fins	  a	  l'inici	  de	  les	  obres.	  
	  
Gener	  2012	  –	  Reunió	  de	  Coordinadora	  AMPA	  amb	  la	  regidora	  
Es	  torna	  a	  tractar	  el	  tema	  de	  l'IES	  Vallcarca	  i	  la	  regidora	  el	  qualifica	  com	  a	  no	  prioritari.	  Demanem	  que	  
el	  Consell	  Escolar	  de	  Districte	  elabori	  un	  mapa	  escolar	  de	  Gràcia.	  
	  
Tardor	  2013	  –	  Mapa	  escolar	  de	  Gràcia	  fet	  per	  Coordinadora	  AMPA	  
La	  zona	  nord	  te	  7	  escoles	  amb	  9	  línies.	  
No	  hi	  ha	  cap	  Institut	  a	  la	  zona,	  gairebé	  tots	  els	  de	  referència	  són	  fora	  del	  districte.	  
El	  curs	  2013-‐14	  sortien	  de	  6è	  176	  alumnes	  per	  a	  160	  places.	  
La	  distància	  mitjana	  entre	  les	  escoles	  i	  els	  seus	  instituts	  de	  referència	  es	  d'aproximadament	  1.500	  m,	  
mentre	  que	  a	  la	  zona	  sud	  és	  de	  570	  m.	  
1.600	  m	  al	  Serrat	  i	  Bonastre	  
1.900	  m	  al	  Monturiol	  
	  
Després	  d'aquestes	  explicacions	  es	  diu	  que	  l'IES	  Vallcarca	  és	  necessari	  i	  que	  ha	  de	  ser	  prioritari.	  Per	  
tal	  de	  que	  ho	  sigui	  es	  demana	  als	  pares	  i	  mares	  d'assistir	  amb	  els	  nens	  al	  proper	  consell	  de	  barri	  que	  
tindrà	   lloc	   el	   dijous	   4	   de	   desembre	   de	   2014.	   En	   aquest	   consell	   de	   barri	   es	   tornarà	   a	   formular	   la	  
pregunta	  sobre	  l'IES	  Vallcarca	  a	  la	  regidora	  Maite	  Fandos	  i	  se	  l'avisarà	  que	  aquesta	  serà	  la	  primera	  de	  
moltes	  mobilitzacions.	  
	  	  
9.	  Comissió	  Boussaina	  
	  
Des	   de	   la	   comissió	   Boussaina	   es	   demana	   col·∙laboració	   als	   assistents	   per	   a	   realitzar	   la	   panera	   de	  
Nadal.	  Tant	  per	  a	  vendre	  els	   tiquets	  com	  per	  a	  anar	  a	   les	  botigues	  del	  barri	  a	  demanar	  articles.	  Es	  
demana	  que	  es	  faci	  difusió	  d'aquesta	  demanda	  a	  través	  de	  les	  delegades.	  
	  
10.	  Torn	  obert	  de	  paraules	  
	  
Es	  demana	  fer	  una	  segona	  assemblea	  a	   la	  primavera	  per	  veure	  com	  han	  evolucionat	  tots	  els	  temes	  
tractats:	  reforma	  del	  pati,	  menjador,	  projecte	  educatiu,	  LOMCE,	  IES	  Vallcarca.	  
	  
Un	  pare	  pregunta	  sobre	   l'exempció	  de	   l'IVA	  al	  menjador.	  El	  Josep	  Maria	  explica	  que	  només	  s'aplica	  
en	  determinades	  escoles	  (escoles	  que	  són	  fundació).	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  



 

El	  president	  aixeca	  la	  sessió	  a	  les	  21:35	  hores,	  de	  la	  qual	  jo,	  com	  a	  secretària,	  estenc	  aquesta	  acta.	  
	  
La	  secretària,	   	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Vistiplau	  	  del	  president	  
	  
	  
	  
	  
	  
Aida	  Rodríguez	  Enfedaque	   	   	   	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Josep	  Maria	  Barrabés	  de	  Arribas	  


